
                                            Protokół nr XXXII/21 

Rady Powiatu Zduńskowolskiego 

      z dnia 30 kwietnia 2021 r. 

         od godz. 10:00 do godz. 13:41  

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. 

Obecni: 

1. Katarzyna Chwiałkowska  

2. Andrzej Dutkiewicz  

3. Tomasz Filipowski  

4. Hanna Iwaniuk  

5. Marcin Łabędzki  

6. Paweł Mataśka  

7. Dawid Mazurkiewicz 

8. Ewa Mielczarek-Sójka  

9. Krzysztof Nowak  

10. Joanna Pawłowska  

11. Zbigniew Piotrowski 

12. Tomasz Półgrabia  

13. Wojciech Rychlik  

14. Romuald Solarek  

15. Stanisław Szuster  

16. Piotr Warchlewski  

17. Grzegorz Włodarczyk  

18. Jadwiga Ziółkowska  

19. Tomasz Ziółkowski  

Punkt 1 

Otwarcie XXXII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

 

Otwarcia dokonał przewodniczący Rady Powiatu Zduńskowolskiego, stwierdził 

kworum.  



 

 

Punkt 2 

Ustalenie porządku dziennego obrad. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie XXXII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego                                        

i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Sprawozdanie z realizacji zadań zapewniających bezpieczeństwo sanitarno-

weterynaryjne prowadzonych przez Powiatowy Inspektorat Weterynarii w Łasku 

na terenie Powiatu Zduńskowolskiego za rok 2020.   

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVIII/78/20 Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego z dnia 23 grudnia 2020 roku w sprawie przyjęcia 

„Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Zduńskowolskim na lata 2021-2030”.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy pomiędzy 

Powiatem Zduńskowolskim a Wielozadaniowym Stowarzyszeniem Małego 

Regionu Edeleny, celem wspólnego wspierania umiędzynarodowienia 

działalności i poprawy dostępu do rynków zagranicznych przedsiębiorstw 

zlokalizowanych na ich terenie.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty za wydanie dowodu 

rejestracyjnego w przypadku, gdy zmiana stanu faktycznego w zakresie adresu 

właściciela pojazdu spowodowana została zmianami administracyjnymi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

Powiatu Zduńskowolskiego położonej przy ulicy Królewskiej 10A w Zduńskiej 

Woli.  

10. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/72/20 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego - FK.8/21.  

11. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/73/20 w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2021 - FK.9/21.  

12. Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od 

ostatniej sesji.  



13. Interpelacje i zapytania Radnych.                                     

14. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

15. Sprawy różne. 

16. Zakończenie XXXII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Starosta Hanna Iwaniuk złożyła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt: 

„Protest Rady Powiatu Zduńskowolskiego dotyczący ogłoszonych rozstrzygnięć 

kolejnych naborów wniosków do dofinansowania ze środków budżetu państwa,                        

w ramach dwóch programów rządowych, tj. Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

(dawniej: Fundusz Dróg Samorządowych) oraz 1. i 2. naboru dotyczącego wsparcia 

zadań inwestycyjnych przez jednostki samorządu terytorialnego, tzw. Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych.” 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Ustalenie porządku dziennego obrad.  

- zmiana porządku obrad poprzez dodanie punktu 5. Protest Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego dotyczący ogłoszonych rozstrzygnięć kolejnych naborów 

wniosków do dofinansowania ze środków budżetu państwa, w ramach dwóch 

programów rządowych, tj. Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg (dawniej: Fundusz 

Dróg Samorządowych) oraz 1. i 2. naboru dotyczącego wsparcia zadań 

inwestycyjnych przez jednostki samorządu terytorialnego, tzw. Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Joanna Pawłowska , Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , 

Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 

Tomasz Ziółkowski  

PRZECIW (2) 

Andrzej Dutkiewicz , Dawid Mazurkiewicz 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak  

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Piotrowski 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku dziennego obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

PRZECIW (2) 

Andrzej Dutkiewicz , Dawid Mazurkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka  

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Piotrowski 

 

Porządek po zmianach: 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie XXXII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego                                        

i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Protest Rady Powiatu Zduńskowolskiego dotyczący ogłoszonych rozstrzygnięć 

kolejnych naborów wniosków do dofinansowania ze środków budżetu państwa, 

w ramach dwóch programów rządowych, tj. Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg (dawniej: Fundusz Dróg Samorządowych) oraz 1. i 2. naboru dotyczącego 



wsparcia zadań inwestycyjnych przez jednostki samorządu terytorialnego, tzw. 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 

6. Sprawozdanie z realizacji zadań zapewniających bezpieczeństwo sanitarno-

weterynaryjne prowadzonych przez Powiatowy Inspektorat Weterynarii w Łasku 

na terenie Powiatu Zduńskowolskiego za rok 2020.   

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVIII/78/20 Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego z dnia 23 grudnia 2020 roku w sprawie przyjęcia 

„Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Zduńskowolskim na lata 2021-2030”.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy pomiędzy 

Powiatem Zduńskowolskim a Wielozadaniowym Stowarzyszeniem Małego 

Regionu Edeleny, celem wspólnego wspierania umiędzynarodowienia 

działalności i poprawy dostępu do rynków zagranicznych przedsiębiorstw 

zlokalizowanych na ich terenie.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty za wydanie dowodu 

rejestracyjnego w przypadku, gdy zmiana stanu faktycznego w zakresie adresu 

właściciela pojazdu spowodowana została zmianami administracyjnymi. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

Powiatu Zduńskowolskiego położonej przy ulicy Królewskiej 10A w Zduńskiej 

Woli.  

11. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/72/20 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego - FK.8/21.  

12. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/73/20 w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2021 - FK.9/21.  

13. Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od 

ostatniej sesji.  

14. Interpelacje i zapytania Radnych.                                     

15. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

16. Sprawy różne. 

17. Zakończenie XXXII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z XXXI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

 



Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXXI sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 

Joanna Pawłowska , Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , 

Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 

Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dawid Mazurkiewicz, Zbigniew Piotrowski 

 

 

Punkt 4 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

 

Przewodniczący Rady do komisji Uchwał zgłosił:  

Radną Joannę Pawłowską 

Radnego Tomasza Ziółkowskiego. 

Radną Jadwigę Ziółkowską.  

W/w radni wyrazili zgodę.  

 

Głosowano w sprawie: 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , 

Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , 

Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , 

Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

 

Skład Komisji uchwał: 

Radna Joanna Pawłowska – przewodnicząca,  

Radny Tomasz Ziółkowski – członek, 

Radna Jadwigę Ziółkowską – członek. 

 

Punkt 5 

Protest Rady Powiatu Zduńskowolskiego dotyczący ogłoszonych rozstrzygnięć 

kolejnych naborów wniosków do dofinansowania ze środków budżetu państwa, w 

ramach dwóch programów rządowych, tj. Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

(dawniej: Fundusz Dróg Samorządowych) oraz 1. i 2. naboru dotyczącego wsparcia 

zadań inwestycyjnych przez jednostki samorządu terytorialnego, tzw. Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

 

Starosta Hanna Iwaniuk – odczytała projekt protestu.  

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że protest jest nie do przyjęcia. Trzeba gdzie 

indziej poszukać przyczyn dlaczego powiat nie jest w stanie pozyskać funduszy. 

Wyraził pewną wątpliwość, czy powiat byłby w stanie udźwignąć realizację tak dużych 

finansowo zadań. Nie będzie głosował za protestem.  

Starosta Hanna Iwaniuk (AD) poinformowała, że powiat byłby w stanie udźwignąć 

realizację tych zadań. Wkład własny został zaplanowany w budżecie. Z inwestycji 

zostały wybrane trzy zadania: szkoła, droga w Piaskach i przebudowa szpitala.  

Radna Joanna Pawłowska poinformowała, że ostatnio rozmawiała z mieszkańcami ul. 

Jodłowej w Karsznicach, którzy wyrazili głębokie rozczarowanie, że rząd nie uznał 



potrzeby wsparcia samorządu w tej inwestycji. Wniosek był dobrze napisany tylko 

kryteria były niejasne.  Będzie głosowała za protestem.  Wyborcy są szanowani przed 

wyborami, w czerwcu 2018 r. w Karsznicach odbyła się konferencja prasowa z 

premierem Morawickim o zrównoważonym rozwoju. Przed wyborami parlamentarnymi 

w październiku 2019 r. Minister Energii Krzysztof Tchórzewski  obiecywał dostęp 

inwestycji w postaci gazu za 5 milionów złotych. Mieszkańcy Karsznic i Nowego Miasta 

w tysiącach mieli z niego korzystać. Inwestycja miała zakończyć się w 2022 r. Jak się 

dzieje to widać. Wybory prezydenckie 2020, był Pan premier,  Pan Jarosław Kaczyński, 

premier Gliński, ministrowie różnych ministerstw i parlamentarzyści. Obietnic było 

mnóstwo. Skończyło się na tym, że w przypadku powiatu i miasta a w szczególności 

Karsznic i Nowego Miasta mieszkańcy zostali pominięci, gdzie wielu mieszkańców 

głosowało za PIS przyciągnięci tymi obietnicami. Polityka prowadzona przez obecny 

rząd godzi w podstawy demokratycznego państwa prawa. Stanowisko jest wyważone, 

nie wolno godzić się na to, by władza dzieliła pieniądze obywateli wedle uznania czy 

sympatii.   

Starosta Hanna Iwaniuk (AD) skandalem jest to, że zastosowano kryteria polityczne, 

na pewno nie ukarano władz samorządowych. Ma pomysł na rozwiązanie zaistniałej 

sytuacji.  Ukarano mieszkańców. Zostały złożone wnioski ważne dla mieszkańców. 

Starosta poinformowała, że ma przed sobą 15 - stronicowy wniosek dotyczący ulicy 

Jodłowej, zawierający dokumentację zdjęciową, merytoryczne uzasadnienie. Wnioski 

są napisane bardzo dobrze przez ludzi doświadczonych piszących tego typu wnioski 

od lat. Dlatego przygotowany został wniosek.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że od 15 lat pracuje w powiecie, przeżył 

wiele rządów. Nie zdarzyło się przez te lata by któryś z rządów w taki sposób 

dokonywał oceny wniosków. Złożone wnioski nie podlegały ocenom punktowym, nie 

można było się odwołać. Były tylko suche komunikaty o przyjęciu lub odrzuceniu 

wniosku. W poprzednim czasie wnioski podlegały kryteriom, ocenom i 

rozstrzygnięciom od których była możliwość odwołania się.  Te wnioski przechodziły i 

powiat otrzymywał olbrzymie dofinasowanie. Nagle wprowadza się innowatorską 

politykę w kraju, która odrzuca wnioski na zadania niepolityczne dotyczące budowy 

dróg, chodników, szkół czy szpitala.  Te środki to środki na przeciwdziałanie i 

zwalczanie covid zgodnie z Rządowym Funduszem Rozwoju jak i  Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych, które miały pobudzić kraj. Przez covid gospodarka 

kraju funkcjonuje resztkami sił. Inwestycje lokalne są bardzo ważne, gdyż dotyczą 



bezpośrednio ludzi, inwestycji pod ich domem, na ich ulicy, w ich szkołach.  Środki te 

były z kredytów, które zaciągnął rząd, gdzie wszyscy obywatele będę te kredyty 

spłacać przez wiele lat w postaci podatków. Złożone przez powiat wnioski zawierały 

wszelkie dokumentacje, pozwolenia, kosztorysy, były przemyślane.  Patrząc na listę, 

widać inwestycje, które uzyskały dofinansowanie a są dopiero na etapie koncepcji. 

Szpital zduńskowolski, który jest szpitalem covidowymi nie otrzymał wsparcia. Widać 

zasadę, że ten kto nie swój - ten nie dostaje dofinansowania. W Polsce lokalnej 

mieszkają ludzie o różnych poglądach. Budżet nie udźwignie bez wsparcia z zewnątrz 

tych inwestycji.  

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że mieszkańcy ul. Spółdzielczej wyszli z 

inicjatywą zebrania środków na ich ulicę. Tak nie może być. Płacą podatki i mają się 

jeszcze składać na remont dróg. Należą się im środki z funduszy zewnętrznych. 

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że był czas kiedy powiat nie składał wniosków. 

To rząd PiS współfinansował „POGOŃ”, salę gimnastyczną w Szkole Podstawowej nr 

5, rondo na ul. Łaskiej, Świerkowej, rondo ul. Jagiełły, Kobusiewicza, inwestycje w 

zakładzie Taboru PKP Carbo, finasowanie rozwoju sieci gazowej. Taki sposób 

protestu nie idzie w kierunku partnerstwa.  Poprosił o niegłosowanie za protestem.  

Radny Zbigniew Piotrowski  zaproponował, by wnioski zostały umieszczone na jakimś 

portalu lub zostały przesłane, by każdy mógł sobie w dowolnej chwili je przejrzeć.  

Radny Marcin Łabędzki  stwierdził, że protest jest krzykiem rozpaczy o przejrzystość 

reguł.  Zarząd powiatu chciałby zapoznać się z kartą oceny. Jak wnioski ocenia 

komisja. Nikt nie będzie porównywał wniosków z wnioskami innych samorządów.  

Starosta Hanna Iwaniuk zwróciła się do pani Katarzyny Stanisławskiej by przygotowała 

dla pana Radnego kserokopie tych wniosków.  Poprosiła o poparcie protestu.  

Radna Ewa Mielczarek - Sójka stwierdziła, że wszystkie wnioski zgłoszone do 

programów rządowych są ważne i potrzebne. Była członkiem komisji, która 

przygotowywała wieloletni plan inwestycyjny i wszystkie inwestycje, która tam są 

wpisane, są ważne. Stwierdziła, że powiat ma prawo protestować oraz wyrażać swoje 

opinie i niezadowolenie. Wstrzymała się od głosu w czasie wprowadzenia tego punktu 

ponieważ nie zgadza się z zapisem „Rząd Rzeczypospolitej Polskiej, kierowany przez 

Premiera Mateusza Morawieckiego, rozdzielając posiadane w swojej dyspozycji środki 

jedynie pomiędzy te samorządy, w których władzę sprawuje Prawo i Sprawiedliwość 



oraz ugrupowania z tą partią powiązane i sympatyzujące…”, ponieważ ma na 

względzie co się zadziało w powiecie zduńskowolskim.  Zapytała czy w Gminie i 

Mieście Szadek oraz w Gminie Zapolice rządzi Prawo i Sprawiedliwość czy partie 

sympatyzujące. Raczej nie. Gmina Szadek otrzymała dofinansowanie na jedną 

inwestycję, gmina Zapolice na dwie. Gmina Zduńska Wola jest na liście rezerwowej. 

Zatem stwierdzenie, że środki są przyznawane tylko tam gdzie rządzi Prawo i 

Sprawiedliwość  jest nieprawdziwe. Kierując pismo do najważniejszych osób w 

państwie nie powinno ono zawierać informacji, które nie mają pokrycia w 

rzeczywistości. Być może zarząd ma wiedzę, że większość samorządów gdzie rządzi 

PiS bądź partie sympatyzujące otrzymały dofinasowanie, osobiście takiej wiedzy nie 

ma. Poprosiła o zmianę tego zapisu.  

Radna Joanna Pawłowska zaproponowała wyraz „głównie” lub „przede wszystkim”. 

Starosta Hanna Iwaniuk zaproponowała wyraz „przede wszystkim”  

Członkowie Zarządu Powiatu przychylili się do zaproponowanej zmiany.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie Protestu Rady Powiatu Zduńskowolskiego dotyczący ogłoszonych 

rozstrzygnięć kolejnych naborów wniosków do dofinansowania ze środków budżetu 

państwa, w ramach dwóch programów rządowych, tj. Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg (dawniej: Fundusz Dróg Samorządowych) oraz 1. i 2. naboru dotyczącego 

wsparcia zadań inwestycyjnych przez jednostki samorządu terytorialnego, tzw. 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych wraz z zaproponowanymi zmianami.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Ewa Mielczarek-Sójka , Joanna Pawłowska , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , 

Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 

Tomasz Ziółkowski  

PRZECIW (3) 

Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Tomasz Półgrabia  



WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Krzysztof Nowak , Zbigniew Piotrowski 

BRAK GŁOSU (1) 

Andrzej Dutkiewicz  

 

 

Punkt 6 

Sprawozdanie z realizacji zadań zapewniających bezpieczeństwo sanitarno-

weterynaryjne prowadzonych przez Powiatowy Inspektorat Weterynarii w Łasku na 

terenie Powiatu Zduńskowolskiego za rok 2020. 

 

Przewodnicząca Komisji Ogólnospołecznej Katarzyna Chwiałkowska poinformowała, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał oraz przyjęła sprawozdania.   

Przewodniczący Komisji Programowo – Budżetowej poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał oraz przyjęła sprawozdania.   

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Infrastruktury Technicznej 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał oraz przyjęła 

sprawozdania. 

Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie. Nie wniosła uwag.  

 

 

Punkt 7 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVIII/78/20 Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego z dnia 23 grudnia 2020 roku w sprawie przyjęcia „Powiatowego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 

Rodzinie w Powiecie Zduńskowolskim na lata 2021-2030”. 

 

Przewodnicząca komisji uchwał Joanna Pawłowska przedstawiła projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVIII/78/20 Rady Powiatu 

zduńskowolskiego z dnia 23 grudnia 2020 roku w sprawie przyjęcia „Powiatowego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 



Rodzinie w Powiecie Zduńskowolskim na lata 2021-2030”..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 

Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

BRAK GŁOSU (1) 

Andrzej Dutkiewicz  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXXII/20/21 zmieniającą uchwałę nr XXVIII/78/20 

Rady Powiatu Zduńskowolskiego z dnia 23 grudnia 2020 roku w sprawie przyjęcia 

„Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie w Powiecie Zduńskowolskim na lata 2021-2030”. 

 

 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy pomiędzy 

Powiatem Zduńskowolskim a Wielozadaniowym Stowarzyszeniem Małego Regionu 

Edeleny, celem wspólnego wspierania umiędzynarodowienia działalności i poprawy 

dostępu do rynków zagranicznych przedsiębiorstw zlokalizowanych na ich terenie. 

 

Przewodnicząca komisji uchwał Joanna Pawłowska przedstawiła projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy pomiędzy 

Powiatem Zduńskowolskim a Wielozadaniowym Stowarzyszeniem Małego Regionu 

Edeleny, celem wspólnego wspierania umiędzynarodowienia działalności i poprawy 

dostępu do rynków zagranicznych przedsiębiorstw zlokalizowanych na ich terenie.  



 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , 

Zbigniew Piotrowski, Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr 

Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dawid Mazurkiewicz, Tomasz Półgrabia  

BRAK GŁOSU (1) 

Andrzej Dutkiewicz  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXXII/21/21 w sprawie zawarcia porozumienia o 

współpracy pomiędzy Powiatem Zduńskowolskim a Wielozadaniowym 

Stowarzyszeniem Małego Regionu Edeleny, celem wspólnego wspierania 

umiędzynarodowienia działalności i poprawy dostępu do rynków zagranicznych 

przedsiębiorstw zlokalizowanych na ich terenie. 

 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty za wydanie dowodu rejestracyjnego 

w przypadku, gdy zmiana stanu faktycznego w zakresie adresu właściciela pojazdu 

spowodowana została zmianami administracyjnymi. 

 

Przewodnicząca komisji uchwał Joanna Pawłowska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty za wydanie dowodu rejestracyjnego 

w przypadku, gdy zmiana stanu faktycznego w zakresie adresu właściciela pojazdu 

spowodowana została zmianami administracyjnymi.  

 

Wyniki głosowania 



ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , 

Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , 

Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , 

Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXXII/22/21 w sprawie zwolnienia z opłaty za 

wydanie dowodu rejestracyjnego w przypadku, gdy zmiana stanu faktycznego w 

zakresie adresu właściciela pojazdu spowodowana została zmianami 

administracyjnymi.  

 

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości Powiatu 

Zduńskowolskiego położonej przy ulicy Królewskiej 10A w Zduńskiej Woli. 

 

Przewodnicząca komisji uchwał Joanna Pawłowska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości Powiatu 

Zduńskowolskiego położonej przy ulicy Królewskiej 10A w Zduńskiej Woli.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  



PRZECIW (1) 

Paweł Mataśka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Andrzej Dutkiewicz , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Tomasz Półgrabia  

 

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXXII/23/21 w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości Powiatu Zduńskowolskiego położonej przy ulicy Królewskiej 

10A w Zduńskiej Woli. 

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/72/20 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego - FK.8/21. 

 

Przewodnicząca komisji uchwał Joanna Pawłowska przedstawiła projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/72/20 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego - FK.8/21. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Katarzyna Chwiałkowska , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , 

Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , 

Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 

Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka 

, Krzysztof Nowak , Tomasz Półgrabia  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXXII/24/21 zmieniającą Uchwałę Nr XXVIII/72/20 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego 



 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/73/20 w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2021 - FK.9/21. 

 

Przewodnicząca komisji uchwał Joanna Pawłowska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/73/20 w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2021 - FK.9/21. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Katarzyna Chwiałkowska , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , 

Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , 

Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 

Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka 

, Krzysztof Nowak , Tomasz Półgrabia  

 

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXXII/25/21 zmieniającą Uchwałę Nr XXVIII/73/20 

w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2021. 

 

Punkt 13 

Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od ostatniej 

sesji. 

 

 

Starosta Hanna Iwaniuk przedstawiła działania międzysesyjne.  



Na XXXI sesji Rada Powiatu podjęła 9 uchwał. Uchwały wykonywane są 

zgodnie z ich postanowieniami.  

Od ostatniej sesji odbyło się 6 posiedzeń Zarządu Powiatu. Przedmiotem obrad 

Zarządu były sprawy z zakresu bieżącego kierowania Powiatem, jak i wypracowanie 

spraw będących przedmiotem obrad Wysokiej Rady.  

zamówienia publiczne 

1. W  dniu 22 kwietnia 2021r. została zawarta umową z firmą GEO POMIAR s.c. 

z Wielunia na realizację zamówienia publicznego pn.: „Modernizacja ewidencji 

gruntów i budynków dla obrębu ewidencyjnego 101902_5 Przatów   o pow. 

822,0187ha, jednostka ewidencyjna 101902_5 – gm. Szadek, 1019 powiat 

zduńskowolski”. Przedmiotem zamówienia jest wykonanie modernizacja 

ewidencji gruntów i budynków dla obrębu ewidencyjnego 101902_5 Przatów o 

pow. 822,0187ha w jednostce ewidencyjnej 101902_5 – gm. Szadek, 1019 

powiat zduńskowolski. Wartość umowy wynosi 171 585,00zł brutto.  Umowa z 

Wykonawcą została zawarta w wyniku rozstrzygnięcia postępowania o 

udzielenie zamówienia publicznego w trybie podstawowym. Termin realizacji 

zamówienia został ustalony na 30.11.2021r.  

 

2. W dniu 9 kwietnia 2021r. odbyło się otwarcie ofert w postępowanie o udzielenie 

zamówienia publicznego w trybie podstawowym  pn.: „Przebudowa chodnika na 

ul. Piwnej na odcinku od ul. Dolnej do ul. Złotnickiego wraz z utwardzeniem 

placu na działce o nr 210”. 

W terminie zostało złożonych 6 ofert: 

STRADA PAULINA JEŻAK z Moszczenicy na kwotę brutto 415 177,03 zł, 

DROMAK Sp. z Poręb na kwotę brutto 499 217,36 zł, 

Rol-Bud Elżbieta Grabiszewska ze Szczercowa na kwotę brutto 776.991,00 zł 

Zakład Usług Komunalnych B.J. Pabich s.c. ze Zduńskiej Woli na kwotę brutto 

375 499,50 zł 

Tomasz Knopik „TIT BRUK” z Nowe Miasto  na kwotę brutto 598 400,17 zł,  

Mariusz Rubajczyk Firma Usługowo Handlowa MARTOM ze Zduńskiej Woli na 

kwotę brutto 578 030,73 zł.  

Obecnie trwa procedura wyboru najkorzystniejszego Wykonawcy na realizację 

ww. zamówienia.  

 

inwestycje 



W dniu 08.04.2021 r. złożono 5 wniosków o dofinansowanie w ramach Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg w zakresie poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego na 

przejściach dla pieszych, w zakresie następujących zadań:  

1. Przebudowa przejść dla pieszych w obrębie skrzyżowania drogi powiatowej 

nr 4920E, ul. Kilińskiego z drogą gminna nr 119230E, ul. Zieloną w Zduńskiej 

Woli 

 

Przedsięwzięcie obejmuje m.in.  

• przebudowę 4 przejść dla pieszych poprzez wyniesienie tarczy skrzyżowania; 

• powiększenie powierzchni azylów na wyspie dzielącej przy jednoczesnej zmianie 

szerokości przekroju poprzecznego jezdni z dwóch pasów ruchu do jednego; 

• przebudowa ciągu pieszego z zastosowaniem fakturowych oznaczeń nawierzchni; 

• dedykowane oświetlenie (8 sztuk). 

Szacowany koszt robót: 250 000,00 zł 

Zakładane dofinansowanie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg: 80%, tj. 

200 000,00 zł 

2. Przebudowa przejść dla pieszych w obrębie skrzyżowania drogi powiatowej 

nr 4920E, ul. Kilińskiego z drogą gminną nr 119352E, ul. Żeromskiego i ul. 

Srebrną w Zduńskiej Woli 

 

Przedsięwzięcie obejmuje m.in.  

• przebudowę 4 przejść dla pieszych poprzez wyniesienie tarczy skrzyżowania; 

• powiększenie powierzchni azylów na wyspie dzielącej przy jednoczesnej zmianie 

szerokości przekroju poprzecznego jezdni z dwóch pasów ruchu do jednego; 

• przebudowa ciągu pieszego z zastosowaniem fakturowych oznaczeń nawierzchni;  

• dedykowane oświetlenie (8 sztuk). 

Szacowany koszt robót: 250 000,00 zł 

Zakładane dofinansowanie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg: 80%, tj. 

200 000,00 zł 

3. Przebudowa przejść dla pieszych w obrębie skrzyżowania drogi powiatowej 

nr 4930E, ul. Szkolna z drogą gminną nr 119230E, ul. Zieloną w Zduńskiej 

Woli 

 

Przedsięwzięcie obejmuje m.in.  



• przebudowę 4 przejść dla pieszych poprzez wyniesienie tarczy skrzyżowania; 

• przebudowa dojść do przejść oraz części ciągu pieszego w ich obrębie z 

zastosowaniem systemu fakturowych oznaczeń nawierzchni; 

• przed wyniesionym skrzyżowaniem naniesione zostaną linie wibracyjno – akustyczne 

ostrzegające kierowców o zbliżaniu się do miejsca niebezpiecznego; 

• dedykowane oświetlenie (8 sztuk). 

Szacowany koszt robót: 210 000,00 zł 

Zakładane dofinansowanie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg: 80%, tj. 

168 000,00 zł 

4. Przebudowa przejścia dla pieszych na drodze powiatowej nr 4903E w m. 

Wojsławice, w km 7+700. 

 

Przedsięwzięcie obejmuje m.in.  

• budowę wyniesionego przejścia dla pieszych o szerokości 4m; 

• dedykowane oświetlenie: 2 oprawy oświetleniowe zamontowane przed przejściem 

oddzielnie dla każdego pasa ruchu; 

• przebudowa warstw konstrukcyjnych jezdni i chodników w niezbędnym zakresie z 

dostosowaniem do funkcji wyniesionego przejścia; 

• wykonanie pasów wibro-akustycznych. 

Szacowany koszt robót: 75 000,00 zł 

Zakładane dofinansowanie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg: 80%, tj. 

60 000,00 zł 

5. Budowa przejścia dla pieszych na drodze powiatowej nr 4913E, ul. Złota w 

Zduńskiej Woli, w km 2+480 

 

Przedsięwzięcie obejmuje m.in.  

• budowę wyniesionego przejścia dla pieszych o szerokości 4m; 

• przesunięcie przystanków autobusowych; 

• dedykowane oświetlenie: 2 oprawy oświetleniowe zamontowane przed przejściem 

oddzielnie dla każdego pasa ruchu; 

• przebudowa warstw konstrukcyjnych jezdni i chodników w niezbędnym zakresie z 

dostosowaniem do funkcji wyniesionego przejścia. 

Szacowany koszt robót: 77 000,00 zł 



Zakładane dofinansowanie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg: 80%, tj. 

61 600,00 zł 

 

Budowa boiska przy Zespole Szkół Zawodowych nr 1 w Zduńskiej Woli 

Dobiegła końca realizacja inwestycji przy Zespole Szkół Zawodowych nr 1 w Zduńskiej 

Woli. Zgodnie z terminem umownym Wykonawca do dnia 30 kwietnia 2021 r. 

zrealizował niniejsze przedsięwzięcie.  

Zakres prac obejmował wykonanie boiska trawiastego o wymiarach 28 m x 56 m wraz 

z bramkami, piłkochwytami, elementami małej architektury w postaci kosza na śmieci, 

ławki, tablicy informacyjnej oraz zabezpieczenie sieci ciepłowniczej w ciągu drogi 

dojazdowej do boiska. 

Inwestycja realizowana była przez firmę Chojnaccy sp. z o.o., z siedzibą w Wrocławiu. 

Wartość robót budowlanych określonych umową to 194 802, 30 zł. 

Wydział Spraw Społecznych 

i Wspierania Przedsiębiorczości  

Środowiskowe Domy Samopomocy z terenu powiatu zduńskowolskiego  

Czasowe zawieszenie działalności Ośrodków w okresie od dnia 27.03.2021 r. do dnia 

03.05.2021 r. na podstawie Decyzji Wojewody Łódzkiego i wprowadzenie rotacyjnego 

systemu pracy w Środowiskowym Domu Samopomocy ul. Dąbrowskiego natomiast 

Środowiskowe Domy Samopomocy na  ul. Łaskiej oraz w Przatówku pracownicy 

świadczyli pracę w systemie hybrydowym. Uczestników wspierał zespół wspierająco 

aktywizujący, na bieżąco monitorowana jest sytuacja uczestników. Uczestnicy i ich 

opiekunowie zostali poinformowani o trybie pracy placówek i możliwości korzystania z 

pomocy kadry ŚDS, o realizacji zajęć w formie zdalnej. Ustalono i potwierdzono, że 

uczestnicy mają zapewnioną pomoc i wsparcie ze strony najbliższej rodziny. Osoby 

zainteresowane otrzymują wsparcie w postaci rozmowy terapeutycznej, pomoc w 

rozwiązaniu problemów ponadto instrukcje, pomysły na spędzenie czasu wolnego w 

domu. Przekazywane są materiały do samodzielnej pracy w domu. 

 

Domy Pomocy Społecznej z terenu powiatu zduńskowolskiego 

Powiat Zduńskowolski 8 kwietnia 2021 roku podpisał umowę o udzielenie grantu na 

realizację wsparcia dla Domów Pomocy Społecznej w walce z epidemią COVID-19 w 

ramach projektu pn. „Łódzkie pomaga” edycja II, finansowanego ze środków Programu 

Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój, w ramach II Osi priorytetowej: Efektywne 

polityki publiczne dla rynku pracy, gospodarki i edukacji PO WER, Działanie 2.8 

Rozwój usług społecznych świadczonych w środowisku lokalnym. 



Celem projektu jest łagodzenie skutków pandemii COVID-19 oraz przeciwdziałanie jej 

negatywnym konsekwencjom, w szczególności dla osób znajdujących się w grupie 

ryzyka. Zaplanowane wsparcie ma na celu ochronę życia pensjonariuszy DPS, 

poprzez ograniczenie skutków COVID-19. Projekt grantowy przyczyni się do 

ograniczenia wystąpienia negatywnych skutków COVID-19 oraz zminimalizowania 

rozwoju epidemii wśród osób narażonych na zachorowania, w szczególności wśród 

pensjonariuszy i pracowników domów pomocy społecznej. 

Wartość grantu: 221.452,14 zł w tym: 

- ze środków UE 186.639,86 zł 

- ze środków budżetu państwa 34.812,28 zł 

Środki przyznane w ramach grantu przeznaczone zostaną na zakupy sprzętu i 

wyposażenia, środków ochrony indywidualnej oraz testów na COVID-19. 

Grant będzie realizowany przez: 

- Dom Pomocy Społecznej w Zduńskiej Woli, ul. Łaska 42 

- Dom Pomocy Społecznej w Przatówku 

 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Zduńskiej Woli  informuje, iż w okresie 

międzysesyjnym realizował zadania statutowe. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 

w Zduńskiej Woli przystąpił do konkursu w ramach programu 2014-2020, oś 

Priorytetowa IX ”Włączenie społeczne” , Działania IX.2” Usługi na rzecz osób 

zagrożonych ubóstwem lub wykluczeniem społecznym” , Poddziałanie IX2.1 „Usługi 

społeczne i zdrowotne” ogłoszonego przez Wojewódzki Urząd Pracy w Łodzi. 

Planowany termin realizacji projektu to okres od stycznia 2022 roku do czerwca 2023 

roku. Wsparciem planuje objąć 139 osób zagrożonych ubóstwem lub wykluczeniem 

społecznym, w tym m.in. dzieci przebywające w rodzinnej pieczy zastępczej oraz ich 

otoczenie,  a celem głównym projektu będzie rozwój usług Społecznych skierowanych 

do tych osób. 

Domu Dziecka im. św. Maksymiliana Marii Kolbego w Wojsławicach. 

W okresie międzysesyjnym placówka realizowała zadania statutowe    

Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli 

Do odwołania można składać wnioski w ramach tarczy antykryzysowej COVID-19 

przyznawanej na podstawie ustawy z dnia 31 marca 2020 r. o szczególnych 

rozwiązaniach związanych                   

 z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 

zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych ustaw.  



➢ Udzielenie pożyczki na pokrycie kosztów prowadzenia działalności 

gospodarczej mikroprzedsiębiorcy  przyznawanej na podstawie art. 15zzd 

ustawy¹ 

 - W okresie od 01.04.2020 r.  do 23.04.2021 r. wpłynęło 3675 wnioski, a 

kwota wypłaconego dofinansowania wyniosła  16 950 940,85. 

➢ Dofinansowania części kosztów wynagrodzeń pracowników oraz należnych od 

tych wynagrodzeń składek na ubezpieczenia społeczne dla 

mikroprzedsiębiorców, małych  

i średnich przedsiębiorców, przyznanego na podstawie art. 15 zzb ustawy 1  

- W okresie od 01.04.2020 r.  do 23.04.2021 r. wpłynęło 417 wniosków, a kwota 

wypłaconego dofinansowania wyniosła 7 658 979,37 zł. 

➢ Dofinansowania części kosztów prowadzenia działalności gospodarczej dla 

przedsiębiorcy będącemu osoba fizyczną niezatrudniającemu pracownika 

przyznanego na podstawie art. 15 zzc ustawy 1  

- W okresie od 01.04.2020 r. do 23.04.2021 r. wpłynęło 971 wniosków, a kwota 

wypłaconego dofinansowania wyniosła  4 405 032,00 zł. 

➢ Dofinansowania części kosztów wynagrodzeń pracowników oraz należnych od 

nich składek na ubezpieczenia społeczne dla organizacji pozarządowych lub 

podmiotów, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie, przyznanego na podstawie art. 15 zze oraz art. 

15 zze² ustawy 1  

- W okresie od 01.04.2020 r. do 23.04.2021 r. wpłynęło 20 wniosków, a kwota 

wypłaconego dofinansowania wyniosła  155 822,58 zł. 

Udzielenie jednorazowej dotacji na pokrycie bieżących kosztów prowadzenia                                          

działalności gospodarczej mikroprzedsiębiorcy i małemu przedsiębiorcy na 

podstawie art. 15 zze⁴ ustawy ¹ 

- W okresie od 21.12.2020r. do 24.04.2021r. wpłynęło  242 wnioski , a kwota 

wypłaconego dofinansowania wyniosła 889 500,00zł. 

PODSUMOWANIE: 



Na dzień 23.04.2021r. r.  łącznie na 6  form wsparcia w ramach Tarczy 

Antykryzysowej Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli udzielił 

dofinansowania w kwocie   30 060 274 80 zł.    ( łącznie 5 325 wniosków) 

➢ W dniu 08.04.2021 r. został podpisany Aneks nr 5 do umowy nr RPLD. 

08.01.00.-10-A015/18-00  z dnia 21 grudnia 2018 r.  w sprawie realizacji 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego 2014 -2020 

„Aktywizacja osób po 29. roku życia pozostający bez pracy w powiecie 

zduńskowolskim (V)”.  

➢ W dniu 09.04.2021r.  Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli poinformował  

o możliwości składania wniosków o zorganizowanie stażu, prac 

interwencyjnych oraz bonów na zasiedlenie  w ramach projektu ,, Aktywizacja 

osób młodych pozostających bez pracy w powiecie zduńskowolskim (V) 

POWER 2014-2020. Wnioski będą przyjmowane  do wyczerpania limitu 

środków przeznaczonych na ten cel. Projekt jest skierowany do: osób młodych 

w wieku 18-29 lat bez pracy, w tym osób z niepełnosprawnościami,   

zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie Pracy w Zduńskiej Woli.  

 

➢ W dniu 16.04.2021r.  Powiatowy Urząd  Pracy w Zduńskiej Woli poinformował,  

że w terminie od 24.04.2021 r. do 30.04.2021 r. będzie prowadził nabór 

wniosków pracodawców o sfinansowanie kosztów kształcenia ustawicznego z 

Krajowego Funduszu Szkoleniowego. Nabór powtarzany będzie do 

wyczerpania głównego limitu środków z KFS. 

 

➢ W dniu 19.04.2021 r. został podpisany Aneks nr 4 do umowy nr POER. 

01.01.01.-10-0018/19-00    z dnia 17 stycznia 2020 r.  w sprawie realizacji 

Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój „Awizacja osób młodych 

pozostający bez pracy w powiecie zduńskowolskim (V)”.  

 

➢ W dniu 23.04.2021r.  Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli poinformował o 

możliwości składania wniosków o  przyznanie jednorazowych środków na 

rozpoczęcie działalności gospodarczej dla skierowanych osób bezrobotnych 

zarejestrowanych w PUP w Zduńskiej Woli w ramach projektu „Aktywizacja 

osób po 29 roku życia pozostających bez pracy w powiecie zduńskowolskim 

(VI) "Regionalny Program Operacyjny Województwa Łódzkiego 2014 – 2020 

-  28 miejsc. 



Kwota dofinansowania na jednego uczestnika wynosi 20 000,00 zł.   

Termin składania wniosków od 26.04.2021 do 28.04.2021 r. 

 Projekt skierowany jest dla osób bezrobotnych powyżej 29 roku życia 

zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie Pracy w Zduńskiej Woli. 

➢ W dniu 23.04.2021r.  Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli poinformował o 

możliwości składania wniosków o  przyznanie jednorazowych środków na 

rozpoczęcie działalności gospodarczej dla skierowanych osób bezrobotnych 

zarejestrowanych w PUP w Zduńskiej Woli      w ramach projektu ,,Aktywizacja 

osób młodych pozostających bez pracy w powiecie zduńskowolskim (V)" 

Program Operacyjny Wiedza Edukacja Rozwój 2014 – 2020 – 30 miejsc.  

Kwota dofinansowania na jednego uczestnika wynosi  20 000,00 zł. 

Termin składania wniosków od 26.04.2021 r. do 28.04.2021 r. 

Projekt skierowany jest do; osób młodych do 29 r.ż. pozostających bez pracy, 

zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie Pracy w Zduńskiej Woli. 

➢ W dniu 26.04.2021r. Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli poinformował, 

że opublikowane zostało rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 16.04.2021r. 

zmieniające rozporządzenie 

 w sprawie wsparcia uczestników obrotu gospodarczego poszkodowanych 

wskutek pandemii COVID-19   ( Dz . U. poz. 713)  

O dotację udzielaną na podstawie rozporządzenia mogą starać się 

mikroprzedsiębiorcy i mali przedsiębiorcy: 

►  którzy na dzień 31 marca 2021 r. prowadzili działalność gospodarczą, 

oznaczoną według Polskiej Klasyfikacji Działalności (PKD) 2007, jako rodzaj 

przeważającej działalności, kodami zgodnymi z tabelą określoną w zasadach 

udzielania dotacji. 

►  którzy na podstawie ustawy z dnia 6 marca 2018 r. – Prawo 

przedsiębiorców nie mieli zawieszenia wykonywania działalności gospodarczej 

na okres obejmujący dzień 31 marca 2021  

►  których przychód z działalności w rozumieniu przepisów podatkowych 

uzyskany w miesiącu poprzedzającym miesiąc złożenia wniosku był niższy co 

najmniej o 40% w stosunku do przychodu uzyskanego: 

-w miesiącu poprzednim, 

-lub w analogicznym miesiącu roku poprzedniego 

-lub w lutym 2020 r. 

-lub we wrześniu 2020 r. 



Dotacja może być przyznana przedsiębiorcy więcej niż jeden raz –  natomiast 

tylko JEDEN raz w miesiącu. 

Wnioski można składać w wersji elektronicznej poprzez platformę praca.gov.pl 

lub  e-  PUAP (opatrzone podpisem kwalifikowanym lub profilem zaufanym), w 

wersji papierowej wysłanej pocztą lub poprzez skrzynkę umieszczoną w 

urzędzie. 

Informacja o stanie bezrobocia w powiecie zduńskowolskim 

W 2021r. liczba bezrobotnych zarejestrowanych kształtowała się 

następująco: 

- w miesiącu styczniu 2021r.- zarejestrowało się 193 osoby,( w tym 165 

elektronicznie ) 

- w miesiącu lutym 2021r. – zarejestrowały się 156 osób, ( w tym 121 

elektronicznie) 

- w miesiącu marcu 2021r. –zarejestrowało się 185 osób ( w tym 156 

elektronicznie ) 

- w okresie od 01.04.2021r. -23.04.2021r zarejestrowało się 119 osób ( w 

tym  105 elektronicznie). 

 

Zduńskowolski Szpital Powiatowy  

Działania wynikające z Decyzji Wojewody – zabezpieczenie chorych i personelu 

w ramach prowadzenia szpitala „ covidowego” (zgodnie z Decyzją Wojewody z dnia 

7.04.21, zwiększono ilość łóżek o 10 dedykowanych wyłącznie hospitalizacji kobiet), 

czyli łącznie 79 łóżek 

1. Prowadzenie szczepień przeciwko Covid-19. Zrealizowano 7595 szczepień w 

tym ok. 3600 obiema dawkami. 

Wspieranie Przedsiębiorczości 

W ramach realizacji projektu ,,Przedsiębiorczy Powiat Zduńskowolski” 

współfinansowanego przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Łódzkiego na lata 2014 – 2020, w dniach 20 – 22 kwietnia 2021 

r.  powiat uczestniczył  z firmami z terenu powiatu zduńskowolskiego tj. Klimeko Sp. z 

o.o.o.Sp.k, Aves Sp. z o.o., Serabio Sp. z o.o. Sp. k., M-Tex Monika Smętek na 



specjalnie przygotowanym stoisku wirtualnym w VII Międzynarodowych 

Targach  Żywności i Napojów 2021  „edycja online’’.  

W dniu 13 kwietnia p. Starosta uczestniczyła w obchodach  81. rocznicy zbrodni 

katyńskiej. Wraz z wicestarostą i przedstawicielami władz miasta Zduńska Wola 

zapaliła znicze, złożyła kwiaty i oddała hołd przy tablicy pamiątkowej poświęconej 

ofiarom zbrodni katyńskiej, która znajduje się na cmentarzu komunalnym przy ul. gen. 

J. Bema. 14 kwietnia odbył się Konwent Powiatów Polski w formie online. 15 i 27 

kwietnia zostały podpisane dwa akty notarialne. 

- akt notarialny z dnia 15 kwietnia 2021 r. – darowizna przez Skarb Państwa 

udziału wynoszące 7116/23950 części w prawie własności zabudowanej 

nieruchomości oznaczonej jako działka 178 o pow. 0,1444 ha, położonej w gm. 

Zapolice na rzecz Gminy Zapolice. 

- akt notarialny w dniu 27 kwietnia 2021 r. – przedłużenie prawa użytkowania 

wieczystego na rzecz dotychczasowego użytkownika wieczystego na okres kolejnych 

99 lat- nieruchomość Skarbu Państwa w użytkowaniu wieczystym, położona przy ul. 

Łódzkiej 27, obręb 9 m. Zduńska Wola, dz. nr 103/7 i 103/8 o łącznej pow. 2,9742 ha.  

W dniu 29 kwietnia odbyła się Rada Nadzorcza Szpitala, w której również brałam 

udział. 

 

Punkt 14 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Radny Tomasz Filipowski poprosił by w ramach zrównoważonego rozwoju Zarząd 

Powiatu pamiętał o gminie Szadek.  

Radny Stanisław Szuster podjął temat odebranego mienia Spółdzielni Rolniczej w 

Rzepiszewie. Radny zapytał ilu podmiotom na terenie powiatu zduńskowolskiego 

zostało odebrane mienie i na jaką wartość, na podstawie ustawy o KRS z dnia 22 

listopada 2013 r. Członkowie Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej w Rzepiszewie  

starają się o odzyskanie utraconego mienia, dlaczego nie mogą odzyskać żadnych 

dokumentów od Starostwa. Czy są protokoły przejęcia mienia RSP, czy mienie 

ruchome jest zabezpieczone. Ma informację, że obiekt nie jest zamknięty a budynki 

nie są pozabezpieczane.  Czy w świetle prawa, akt notarialny coś znaczy. 

Spółdzielnia na podstawie aktu posiadała grunty o pow. 125 ha wraz z budynkami. 

Spółdzielnia jednym pociągnięciem została pozbawiona majątku.  



Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami  i Terenami 

Rozwojowymi,  Jarosław Andrysiak poinformował, że w roku 1997 została uchwalona 

i weszła w życie ustawa nakładająca obowiązek dokonania wpisu do Krajowego 

Rejestru Sądowego (KRS) przez wszystkie działające na terenie Polski firmy, 

spółdzielnie, stowarzyszenia itp. do dnia 31 grudnia 2015 r. W prawie spółdzielczym, 

na podstawie którego  działały Rolnicze Spółdzielnie Produkcyjne i Kółka Rolnicze, 

zapis o tym obowiązku pojawił się w roku 2004. Niestety nie wszystkie podmioty jak 

np. spółdzielnie dokonały tych wpisów. Z dniem 1 stycznia 2016 r. z mocy ww. prawa 

o obowiązku dokonania wpisów do KRS cały majątek podmiotów nie wpisanych do 

KRS przejął Skarb Państwa i realizuje zadania zagospodarowania tego mienia za 

pomocą starostów. W 2018 r. Pan Burmistrz Gminy i Miasta Szadek wystosował 

oficjalne pismo do Starosty Zduńskowolskiego, by w związku z nagłą śmiercią 

prezesa RSP Wola Łobudzka z siedzibą w Rzepiszewie podjął czynności związane z 

zagospodarowaniem majątku RSP Rzepiszew. I to zostało zrobione. Podjęto również 

czynności sprawdzające, czy są inne takie podmioty i po znalezieniu jeszcze innych 

oraz na podstawie wydanych decyzji Starosty Zduńskowolskiego zostały przejęte na 

Skarb Państwa majątki RSP w Rzepiszewie, w Przatowie, w Boczkach oraz prawo 

użytkowania wieczystego Kółka Rolniczego Wielka – Wieś, wszystkie z terenu gminy 

Szadek.  Majątek ruchomy po RSP w Rzepiszewie został zinwentaryzowany na 

kwotę ok. 150 tys. zł. Wszystkie nieruchomości gruntowe – rolne po przejętych RSP 

z obowiązku ustawowego został protokólarnie przekazany Krajowemu Ośrodkowi 

Wsparcia Rolnictwa Oddział w Łodzi (KOWR). Pozostała jedna działka zabudowana 

i  mienie ruchome po RSP Rzepiszew, której nie przejął KOWR. Majątek ruchomy po 

RSP Rzepiszew stanowią maszyny, przyczepy, ciągniki i inne mienie ruchome w 

stanie złomowym, co potwierdziła przeprowadzona przez biegłego rzeczoznawcę 

ww. inwentaryzacja. Od chwili przejęcia przez Starostę  Zduńskowolskiego tego 

mienia, występowaliśmy do Wojewody Łódzkiego o dofinansowanie na dokonanie 

czynności inwentaryzacyjnych  oraz czynności archiwizacji, gdyż na terenie 

przejętego mienia odnaleziono również dokumenty spółdzielni oraz akta osobowe. 

Ich przejęcie wymaga fachowej archiwizacji. Ta procedura trwa od początku 2019 

roku, były wystąpienia Starosty do wojewody o zabezpieczenie na to środków. 

Wojewoda takich środków nie zabezpieczył. Dopiero na koniec ubiegłego roku, 2020 

otrzymaliśmy środki finansowe na inwentaryzację i archiwizację. Z uwagi na zbyt 

krótki czas na jej wykorzystanie udało się wykonać jedynie inwentaryzację mienia 

ruchomego. W tym roku zostanie ogłoszony przetarg na sprzedaż tego mienia 

ruchomego. Na wniosek podległych Powiatowi jednostek część mienia ruchomego, 



za zgodą Pani Starosty, która zarządza tym mieniem  zostanie przekazana do tych 

jednostek. Pozostaje jeszcze dokonanie archiwizacji ww. dokumentów po RSP 

Rzepiszew, na dokonanie której ogłoszony został już przetarg, a termin jej wykonania 

to 3 miesiące z uwagi na skomplikowany charakter. 

 

Radny Stanisław Szuster stwierdził, że mienie nie jest złomem, skoro w ostatnim 

czasie spółdziała użytkowała go na 125 ha. Co do przejęcia mienia, nikt się nie 

zastanowił jaką krzywdę robi się tym spółdzielcą. Inne urzędy informują o brakach w 

dokumentach natomiast tutaj majątek o wartości 5 mln zł  i nikt nie poinformował 

właścicieli o dokonaniu wpisu do KRS-u. Spółdzielnia była zarejestrowana w Sądzie 

Gospodarczym, kiedy było województwo sieradzkie. Województwo zostało 

zmienione, dokumenty zostały przekazane do Łodzi, to z urzędu spółdzielnia 

powinna zostać wpisana do KRS. Lekką ręką pozbawia się spółdzielców majątku na 

kwotę 5 mln zł.  

Radny Marcin Łabędzki poinformował, że czas na rejestrację był bardzo długi. 

Ustawodawca przewidział, że wszystkie podmioty gospodarcze, które były 

zarejestrowane przed  powołaniem KRS, a nie działają , nie funkcjonują a było dużo 

takich podmiotów, należy zamknąć i uporządkować.  W związku z tym powstała ta 

ustawa, by podmioty nieaktywne, które zakończyły swój byt gospodarczy zostały 

wykreślone. Niestety ustawodawca nie przewidział takiej okoliczności, że podmioty, 

które funkcjonują nie dopełnią tych obowiązków.  Nie jest to przedmiotem oceny 

organu jakim jest starosta. Starosta musi się trzymać zapisów zawartych w ustawie. 

Z mocy prawa je wykonać. Informacje pisemne zostały przekazane panu 

mecenasowi, który reprezentuje spółdzielnię. Pozostała tylko kwestia akt osobowych, 

których nie można w danym momencie przekazać gdyż nie została dokonana 

archiwizacja. Dopiero w tym roku do powiatu wpłynęły środki na przeprowadzenie 

archiwizacji. Musi jej dokonać uprawniony podmiot, gdyż oprócz akt osobowych są 

inne dokumenty. Dokumenty wymagają między innymi odkażenia, stąd nie wolno 

nimi w tej chwili dysponować i spełniać ich oczekiwania. 

Radny Stanisław Szuster stwierdził, że urzędnicy powinni poinformować 

spółdzielców, gdyż spółdzielcy nie mieli czasu na zajmowanie się papierami, ciężko 

pracowali by w Polsce była żywność.    



Wiceprzewodniczący Piotr Warchlewski podjął temat chodnika na ulicy Opiesińskiej. 

Brak chodnika przed i zaraz za przejazdem kolejowym. 

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że ten odcinek jest własnością kolei. Kolej 

nie była zainteresowana prowadzaniem prac.  

Punkt 15 

Wnioski i oświadczenia Radnych. 

 

Radna Joanna Pawłowska podziękowała Zarządowi Powiatu, za podjęcie się 

remontu ostatniego piętra „Elektronika” mimo braku środków zewnętrznych oraz 

przebudowy drogi w Piaskach etap I i IV. Radna oświadczyła, że podczas prac w 

Komisji ds. WPI,  komisja objechała wszystkie drogi. Radna oświadczyła, że na 

terenie powiatu zduńskowolskiego  nie ma gorszych chodników niż przy ul. 

Spółdzielczej i ul. Staszica. Ulica Staszica jest w fatalnym stanie, podobnie jak kilka 

dróg w gminnie Szadek. W związku z powyższym w imieniu własnym i mieszkańców 

Karsznic wniosła o podjęcie starań w celu przebudowy chodnika w ulicy Spółdzielczej 

oraz chodnika i drogi do cmentarza.  

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że inwestycja wymaga nakładu kosztów w 

wysokości 30 mln. Tak zakłada dokumentacja wykonana w trybie ZRID – owskim. Bez 

pomocy zewnętrznej takiej wartości inwestycji powiat nie udźwignie. Zarząd nie siedzi 

bezczynnie, zaplanowane są spotkania z Urzędem Miasta. Póki co pomysły powiatu 

są zbieżne z pomysłami miasta. Potrzeba jest omówienia tematu między 

samorządami.   

Radny Stanisław Szuster poinformował, że popierał inwestycje w powiecie z myślą, 

że powiat otrzyma dofinansowanie. Wobec powyższego złożył wniosek o 

przesunięcie inwestycji Krokocice – Lichawa -  na którą zostały przyznane niewielkie 

środki – z roku 2022 na 2021 r.   

Przewodniczący Piotr Warchlewski zawnioskował o usunięcie ubytku w jezdni na 

ulicy Piwnej na wprost przejścia na PMOS.  

Punkt 16 

Sprawy różne. 



 

Radny Zbigniew Piotrowski zapytał o stanowisko zarządu powiatu odnośnie 

wynagrodzeń dla nauczycieli w szkole specjalnej.  

Radca Prawny Magdalena Szablewska-Gmerek poinformowała, że nie może przed 

podpisaniem porozumienia ujawnić żadnych szczegółów. Jest umówiona z 

pełnomocnikiem grona pedagogicznego po 4 maja. Pełnomocnik poprosił o 

szczegółowe wyliczenia wydatków i w jaki sposób zostały wyliczane.  Jeżeli dojdzie 

do porozumienia, Wysoka Rada zostanie poinformowana o wynikach przez dyrektora 

szkoły.  

Radna Ewa Mielczarek- Sójka nawiązała do wypowiedzi pani mecenas i 

prowadzonych negocjacji, stwierdziła że nie ma tu żadnej tajemnicy, gdyż o 

propozycji Zarządu Powiatu przeczytała na stronie internetowej w jednym z 

protokołów Zarządu Powiatu. Nie rozumie dlaczego teraz jest to tajemnicą. Należy 

powiedzieć radnym jak została oceniona praca nauczycieli i jakie były propozycje.  

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że Zarząd Powiatu podjął stanowisko biorąc 

pod uwagę wyrok sądowy. Nie ma precedensów, jeden wyrok nie ma odniesienia do 

podobnej sprawy. Jest propozycja zakończenie sprawy w sposób ugodowy. 

Propozycje Zarządu Powiatu zostały przedstawione, pan mecenas reprezentujący 

drugą stronę zobligował Zarząd Powiatu do natychmiastowego ich przestawienia. 

Informacja została przekazana już dość dawno, pan mecenas z kolei potrzebuje 

większej ilości danych. Zarząd czeka na stanowisko drugiej strony.  

Radny Zbigniew Piotrowski zapytał czy Zarząd powiatu uznał czy praca online jest 

pracą bezpośrednią czy nie.  

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że nie ma tu tajemnic, czy żadnych ukrytych 

treści, tylko jest próba zawarcia ugody między stronami. Stanowisko Zarządu Powiatu 

uległo weryfikacji, są jeszcze elementy do uzgodnienia. Jeżeli dojdą do porozumienia 

Rada Powiatu zostanie o tym poinformowana. 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poinformował, że komisja Skarg Wniosków i 

Petycji  zakończyła pracę nad petycją w sprawie umieszczenia skrzynek ze środkami 

higienicznymi w jednostkach powiatu zduńskowolskiego. Projekt uchwały zostanie 

przekazany na najbliższą sesję. 



Radna Joanna Pawłowska złożyła podziękowanie dla pracowników zduńskowolskiego 

szpitala a w szczególności dr Maciejowi Szymańskiemu.  

 

Punkt 17 

Zakończenie XXXII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Posiedzenie XXXII sesji zakończył przewodniczący Rady Piotr Warchlewski.  

 

Przewodniczący 

Rada Powiatu Zduńskowolskiego 

Piotr Warchlewski   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


